
Medlem af Folketinget Per Clausen (EL) har den 27. juni 2011 stillet følgende 
spørgsmål nr. S 1906 til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed be-
svares.

Spørgsmål S 1906:
”Vil ministeren tage initiativ til en skærpelse af kontrollen med medicinalvirk-
somheders markedsføring af lægemidler?”

Svar:
Om kontrollen med medicinalvirksomheders markedsføring af lægemidler kan 
jeg henvise til mit svar af d.d. på spørgsmål nr. S 1905. 

Generelt finder jeg ikke, at der er behov for en skærpelse af kontrollen med 
dette område.

For så vidt angår de regler om reklame mv. for lægemidler, der omfatter læger 
og andre sundhedspersoners tilknytning til lægemiddelindustrien, kan jeg op-
lyse, at spørgsmålet om en skærpet kontrol med dette samarbejde vil blive 
vurderet i forbindelse med det eftersyn af området, som jeg er ved at iværk-
sætte.

Om eftersynet kan jeg henvise til det kommissorium for arbejdsgruppe om 
fremtidig regulering af lægers og andre fagpersoners tilknytning til lægemiddel-
og medicovirksomheder, som jeg netop har sendt til orientering til Folketingets 
Sundhedsudvalg.
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